

**I. RESOLUTIONS**  
adopted by the  
**TRUSTEESHIP COUNCIL**  
at its fifteenth session

**1084 (XV). The Togoland unification problem and the future of the Trust Territory of Togoland under British administration**

*The Trusteeship Council,*

1. *Takes note of General Assembly resolution 860 (IX);*
2. *Decides, in conformity with Article 87 of the United Nations Charter and in pursuance of the requests addressed to the Trusteeship Council in the above-mentioned resolution, to dispatch to the Trust Territories of Togoland under British administration and Togoland under French administration a mission composed of persons nominated by Australia, India, Syria and the United States of America;*
3. *Charges this mission to carry out the tasks prescribed in paragraphs 2 and 3 of the said resolution;*

*4. Decides further that the approval of the persons and the itinerary of the visiting mission as well as its functions as a periodic visiting mission be considered at the sixteenth session of the Trusteeship Council.*

*598th meeting,  
14 March 1955.*

**1085 (XV). Attainment by the Trust Territories of the objective of self-government or independence**

*The Trusteeship Council,*

1. *Decides to place the further consideration of General Assembly resolutions 752 (VIII) and 858 (IX) on the agenda of the sixteenth session of the Council;*
2. *Requests the Secretary-General to prepare for the sixteenth session of the Council a draft addendum, in conformity with paragraph 3 of General Assembly resolution 752 (VIII), bringing the factual information already submitted by the Trusteeship Council to the General Assembly up to date on all the Trust Territories except Somaliland under Italian administration;*
3. *Further requests the Secretary-General to prepare the draft addendum on the basis laid down in Trusteeship Council resolution 866 (XIII).*

*606th meeting,  
23 March 1955.*

**I. RESOLUTIONS**  
adoptées par le  
**CONSEIL DE TUTELLE**  
au cours de sa quinzième session

**1084 (XV). Question de l'unification du Togo; avenir du Territoire sous tutelle du Togo sous administration britannique**

*Le Conseil de tutelle,*

1. *Prend note de la résolution 860 (IX) de l'Assemblée générale;*
2. *Décide, conformément à l'Article 87 de la Charte des Nations Unies et pour répondre à la demande qui lui est faite dans la résolution susvisée, d'envoyer dans les Territoires sous tutelle du Togo sous administration britannique et du Togo sous administration française une mission composée de personnes proposées par l'Australie, les Etats-Unis d'Amérique, l'Inde et la Syrie;*
3. *Charge cette mission de s'acquitter des fonctions prévues aux paragraphes 2 et 3 de ladite résolution;*
4. *Décide en outre de se prononcer à sa seizième session sur le choix des personnes qui composeront la mission de visite, l'itinéraire de la mission et les fonctions qu'elle remplira en tant que mission périodique de visite.*

*598ème séance,  
le 14 mars 1955.*

**1085 (XV). Accession des Territoires sous tutelle à l'autonomie ou à l'indépendance**

*Le Conseil de tutelle,*

1. *Décide d'inscrire à l'ordre du jour de sa seizième session la suite de l'examen des résolutions 752 (VIII) et 858 (IX) de l'Assemblée générale;*
2. *Prie le Secrétaire général de rédiger pour la seizième session du Conseil, conformément à la demande que l'Assemblée générale a formulée au paragraphe 3 de sa résolution 752 (VIII), un projet d'additif au rapport du Conseil de tutelle, qui mettra à jour les renseignements de fait que le Conseil a déjà présentés à l'Assemblée générale en ce qui concerne tous les Territoires sous tutelle, à l'exception de la Somalie sous administration italienne;*

*3. Prie également le Secrétaire général de rédiger ce projet d'additif en s'inspirant des principes énoncés dans la résolution 866 (XIII) du Conseil de tutelle.*

*606ème séance,  
le 23 mars 1955.*